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PROTOKÓŁ Nr XL/2017 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 5 grudnia   2017 roku, o godz. 14.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodnicząca otworzyła sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczyła, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 

Starosta 
Wniosek Zarządu Powiatu i zaopiniowana uchwała – projekt uchwały Rady Powiatu w 
sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2017, po punkcie 5 aby ta 
uchwała znalazła się w porządku posiedzenia sesji. 
 
Salę opuścił radny Mariusz Wojewódka 
Obecnych 14 radnych  
 
Przewodniczący Rady 
Kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmian w 
uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2017? 
 

ZA – 14 P – 0 W – 0 
 

Projekt powyższej uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianą, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 14  P – 0  W – 3 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. „15 min. dla wyborców”. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2018 wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu 
użytkowego położonego w przyziemiu budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2017. 
7. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o  projekcie uchwały budżetowej. 
8. Odczytanie opinii komisji stałych. 
9. Przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu do wniosków zawartych w opiniach komisji 

stałych. 
10. Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez radnych i 

nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 
11. Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu uchwały. 
12. Dyskusja nad projektem budżetu. 
13. Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu Powiatu. 
14. Głosowanie wniosków komisji stałych Rady Powiatu nieuwzględnionych przez Zarząd 

Powiatu w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. 
15. Podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2018. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Średzkiego na lata 2018 – 2024.  

17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wnioski i oświadczenia radnych. 
19. Sprawy różne. 
20. Zamknięcie sesji.                                                    
 

 
Ad. 4/ Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2018 wysokości opłat za usunięcie i 
przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu. 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XL/182/2017 w sprawie ustalenia na rok 2018 wysokości opłat za 
usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów 
powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu.  
 

Ad. 5/ Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy najmu lokalu 
użytkowego położonego w przyziemiu budynku przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej.     
 

Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XL/183/2017 w sprawie zmiany wyrażenia zgody na przedłużenie 
umowy najmu lokalu użytkowego położonego w przyziemiu budynku przy ul. Wrocławskiej 
2 w Środzie Śląskiej. 

 
Ad. 6/ Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na 
rok 2017 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 15 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 10; P – 0; W - 5  
podjęła uchwałę Nr XL/184/2017 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu 
Średzkiego na rok 2017 
    
Ad. 7/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o  projekcie uchwały 
budżetowej.  
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Skarbnik odczytała opinię RIO.  
Chciałabym zaznaczyć, że te korekty, została skorygowana w uchwale przedłożonej 
Państwu już po otrzymaniu opinii Regionalnej Izby obrachunkowej i w paragrafie 4 nie 70 tys. 
dochodu tylko 90 tys., uwagi te nie maja żadnego wpływu na budżet. Dotacja celowa, która 
została zaplanowana dla Gminy Miękinia w paragrafie 6300 została zmieniona na paragraf 
6601 z końcówką zero, dochody z …. zostały zaplanowane z cyfrą jeden jeżeli chodzi o 
modernizację łazienek nie wprowadzono żadnych zmian ponieważ z te środki wpłynęły  w 
tym roku i przejdą jako nadwyżka budżetowa, jeżeli są pytania to odpowiem.    
 

Ad.8/ Odczytanie opinii komisji stałych. 
 
Radny Znamirowski - Przewodniczący Komisji Budżetowej  
W dniu 29 listopada 2017 roku odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej, którego tematem była 
analiza projektu budżetu na 2018 rok. W związku z powyższym informuję, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała budżet Powiatu Średzkiego na 2018 rok.  
 
Radny Rutkowski  - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
W dniu 21 listopada odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, którego tematem była analiza 
projektu budżetu na 2018 rok. W związku z powyższym informuję, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała budżet Powiatu Średzkiego na 2018 rok.  
 
Radny Piotrowski– Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rozwoju, Rolnictwa, Leśnictwa i 
Ochrony Środowiska.  
W dniu 21 listopada odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki, Rozwoju, Rolnictwa, Leśnictwa i 
Ochrony Środowiska, którego tematem była analiza projektu budżetu na 2018 rok. W związku z 
powyższym informuję, że Komisja pozytywnie zaopiniowała budżet Powiatu Średzkiego na 2018 
rok.  
 
Radna Mikła – członek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej.  
W dniu 21 listopada odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki 
Społecznej, którego tematem była analiza projektu budżetu na 2018 rok. W związku z 
powyższym informuję, że Komisja pozytywnie zaopiniowała budżet Powiatu Średzkiego na 2018 
rok.  
 
Ad.9/ Przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu do wniosków zawartych w opiniach 
komisji stałych. 
 
Starosta 
Zarząd Powiatu nie zajmował stanowiska w związku z brakiem wniosków komisji stałych 
dotyczących budżetu na rok 2018. 
 
Ad. 10/ Odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem sesji przez 
radnych i nieuwzględnionych w projekcie budżetu. 
 
Skarbnik 
Wnioski zostały dołączone do projektu budżetu, żaden z wniosków nie został uwzględniony, będą 
uwzględnione tak jak Zarząd postanowił w trakcie realizacji budżetu.  
 
Salę opuścił radny Witold Rutkowski 
Obecnych 14 radnych. 
 
Ad. 11/ Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Zarządu Powiatu do projektu uchwały. 

 
Skarbnik 
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Zarząd Powiatu nie wprowadzał do budżetu żadnych poprawek i nie wnosił żadnych uwag jedyne 
poprawki wynikające z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, które odczytałam przy 
odczytywaniu opinii.  

 
Ad. 12/ Dyskusja nad projektem budżetu. 

 
Radny Wojewódka 
Chciałbym zapytać Pana Przewodniczącego skąd u Pana taki pośpiech w podejmowaniu 
budżetu, bo zgodnie z uchwałą w sprawie trybu prac nad budżetem musi minąć 14 dni od 
posiedzenia komisji a Komisja budżetowa jeśli dobrze policzyłem odbyła się 6 dni temu. Chciałem 
zapytać w związku z tym dlaczego Pan Przewodniczący zwołał tak szybko sesję, przecież 
jeszcze jest sporo czasu na uchwalenie budżetu. 
 
Sekretarz 
Nie ma takiego ograniczenia, żeby po opinii komisji budżetowej 14 dni zwoływać sesję dlatego, 
że to reguluje paragraf 7 ustęp 2, 3 i 4 uchwały proceduralnej przytoczę ustęp 2 „komisje rady w 
terminie 14 dni od otrzymania projektu budżetu”  przypomnę że otrzymaliście Państwo w połowie 
listopada „lecz nie później niż 14 dni przed planowanym terminem sesji budżetowej, odbywają 
posiedzenia, na których formułują pisemne opinie o projekcie budżetu” I takie komisje się zebrały. 
Komisja proponująca wprowadzenie nowego wydatku lub zwiększenia wydatku przewidzianego w 
projekcie budżetu zobowiązana jest wskazać źródło jego sfinansowania” takie sytuacji nie 
mieliśmy. I ustęp 4 „komisja właściwa do spraw budżetu opiniuje projekt budżetu po otrzymaniu 
opinii od pozostałych komisji Rady. W posiedzeniu komisji właściwej do spraw budżetu 
uczestniczą przewodniczący komisji stałych lub wyznaczeni przez nich członkowie komisji”  I 
komisja budżetowa zajęła się procedowaniem na projektem budżetu po otrzymaniu opinii komisji 
stałych i tutaj nie ma tego czternastodniowego terminu jeżeli chodzi o komisję budżetową. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący dziękuję, pytanie było do Pana. Dziękuję Panu Sekretarzowi za 
odpowiedź natomiast  z uchwały to nie wynika, że komisja budżetowa nie obowiązuje ten termin, 
nie ma takiego zapisu w uchwale. Jest zapis, że komisje 14 dni przed sesją opiniują budżet i 
komisje stałe, komisja budżetowa też jest komisją stałą nie jest komisja jakąś nadzwyczajną stąd  
moje pytanie, bo to nie jest wprost zapisane. I mam do Pana Przewodniczącego w związku z tym  
pytanie czy ma świadomość, że taka uchwała może zostać unieważniona? 
 
Przewodniczący Rady 
Mam świadomość Panie radny, natomiast od piątku 8 grudnia udaję się na zasłużony urlop 
wracam w środę po świętach, więc nie będzie mnie tutaj  i stwierdziłem że 5 grudnia jest 
odpowiednim terminem na sesję i przyjęcie budżetu. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu.        

 
Ad. 13/ Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Zarządu Powiatu. 

 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Sekretarz  
Ja wyjaśnię, ten porządek który mamy ujęty wynika z naszej uchwały proceduralnej, natomiast w 
tym przypadku te autopoprawki zostały wniesione tak jak Pani Skarbnik powiedziała na etapie 
uwzględnienia uwag Regionalnej Izby Obrachunkowej, natomiast sam z siebie  Zarząd Powiatu 
takich autopoprawek nie wprowadzał.   
 
Ad. 14/ Głosowanie wniosków komisji stałych Rady Powiatu nieuwzględnionych przez 
Zarząd Powiatu w autopoprawce oraz pozostałych zgłoszonych wniosków. 
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Przewodniczący Rady 
Brak takich wniosków. 
 
Ad. 15/ Podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2018. 

 
Przewodniczący Rady poddał uchwałę pod głosowanie.  
 
Rada Powiatu w obecności 14 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 11; P – 0; W – 3 podjęła 
uchwałę budżetową Powiatu Średzkiego na rok 2018 (XL/185/2017)  
 
Ad. 16/ Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Średzkiego na lata 2018 – 2024.  
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu.  
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. Rada Powiatu w 
obecności 14 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 9; P – 0; W – 5 podjęła uchwałę Nr 
XL/186/2017 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego 
na lata 2018 - 2024.  
 
Ad. 17/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Rachwalska 
Panie Starosto ja mam pytanie do Pana, dzisiaj jest konwent Starostów we Wrocławiu 
dotyczący służby zdrowia chciałabym zapytać kto reprezentuje nasz Powiat na konwencie? 
 
Starosta 
Jak Pani widzi jestem tutaj obecny, bo uważam, że budżet na 2018 rok jest ważniejszy i 
bardzo ważny jeżeli chodzi o obecność na sesji. Natomiast na każdym posiedzeniu 
konwentu sprawy ochrony zdrowia są  podejmowane i omawiane, także nie tylko na jednym 
konwencie, na którym wiodącym tematem jest służba zdrowia, także jesteśmy wszyscy 
obecni tutaj dzisiaj. 
  
Nikt więcej nie wyraził  chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 10/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 11/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Informuję, ze najbliższe posiedzenie komisji stałych odbędzie się 27 grudnia a sesja 28 
grudnia w czwartek. Szanowni Państwo przed nami jedne z najpiękniejszych świąt, Święta 
Bożego Narodzenia w imieniu własnym  oraz Starosty i całego prezydium chciałbym życzyć 
Państwu zdrowych, spokojnych, pogodnych, wesołych świąt  spędzonych w gronie 
najbliższych.   
 
Nikt  nie wyraził chęci zabrania głosu. 
  
Ad. 12/ Zamknięcie sesji. 
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Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XL w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Daniel Padewski 


